
                                           

                                                                                               

Αθήνα, 30/10/2023 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

  Της:        ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑΣ – ΧΑΪΔΩΣ Βουλευτού Β’ Πειραιώς 

  ΠΡΟΣ:     Την κ. Υπουργό  Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας                                      

ΘΕΜΑ:       «Αδικαιολόγητη καθυστέρηση στην προώθηση των αιτήσεων της 

αναδοχής και της υιοθεσίας» 

 

Κυρία Υπουργέ,  

Σύμφωνα με σχετικά δημοσιεύματα, πίσω από τις εκατοντάδες αναδοχές που 
ανακοινώνονται από την κυβέρνηση υπάρχουν σοβαρά προβλήματα. Παρόλο 
που ήδη από το 1992 υπήρχε σχετική νομοθεσία, μόλις το 2018 ήρθε με πιο 
στοχευμένο και οργανωμένο τρόπο ο θεσμός της αναδοχής.  Οι δομές 
υποχρεούνται πλέον να καταγράφουν στα ειδικά μητρώα τα παιδιά που 
φιλοξενούν και έτσι μέσα από το ηλεκτρονικό σύστημα anynet.gr, να 
δημιουργείται συνάφεια, μεταξύ υποψηφίων ανάδοχων γονέων και παιδιών. Τα 
ανωτέρω έχουν βελτιώσει μεν τις προσπάθειες αποϊδρυματοποίησης στη χώρα 
μας, δεν είναι όμως  όλα  τόσο οργανωμένα όσο θα  έπρεπε για ένα  τόσο  
σοβαρό  ζήτημα. Φαίνεται ότι το ενδιαφέρον σας εστιάζει περισσότερο για τους 
αριθμούς παρά  για  τα ουσιαστικά  θέματα  που  προκύπτουν και παρόλο που 
δημοσιεύονται στοιχεία από την πλατφόρμα anynet.gr, αυτά  δεν  είναι επαρκή. 
Ενώ η καταγραφή των ιδρυμάτων έχει γίνει και  ξέρουμε  τον  αριθμό των δομών 
φιλοξενίας, δεν  γνωρίζουμε ανά περιφέρεια πόσα ιδρύματα υπάρχουν, 
ακριβώς επειδή δεν δημοσιοποιούνται λεπτομέρειες  και  έτσι  δεν  γνωρίζουμε  
γιατί  σε  κάποιες  περιοχές  αδρανεί  το  σύστημα  της υιοθεσίας. Επίσης, θα 
ήταν πολύ σημαντικό να ξέρουμε, από αυτές τις αναδοχές πόσες ήταν επιτυχείς 
και πόσες δεν ήταν.  

Επιπροσθέτως, προβλήματα υπάρχουν  και  στην πλατφόρμα, π.χ. όταν 
κάποιος συμπληρώνει στην αίτησή του ότι μπορεί να φροντίσει μόνο ένα παιδί, 
δεν γίνεται η πλατφόρμα να το συνδέει με τρία αδέρφια. Ο αλγόριθμος στις 
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αιτήσεις δεν κοιτάζει τον αριθμό των παιδιών που επιθυμεί κάποιος να 
φιλοξενήσει, δημιουργώντας έτσι καθυστερήσεις για σωστά ταιριάσματα αλλά 
και ματαίωση και εκνευρισμό στους υποψήφιους αναδόχους. Ακόμη, ο 
αλγόριθμος δεν μπορεί να δει τις αποστάσεις μεταξύ υποψήφιου και παιδιού. 
Έτσι υπάρχουν παιδιά που μέσω της πλατφόρμας κάνουν ταιριάσματα με 
γονείς στην άλλη άκρη της χώρας. Τα παιδιά μπορεί να έχουν συγγενείς, να 
έχουν κάποια φιλικά πρόσωπα εκεί που ζουν ή να επιβάλλεται να μην χάνουν 
την επαφή με τους βιολογικούς γονείς, αν δεν είναι επικίνδυνοι. Καλό  θα  ήταν 
αυτά τα παιδί να μένουν είτε στην ίδια περιφέρεια, είτε να πηγαίνουν σε 
γειτονικές περιφέρειες. Θα πρέπει σε κάθε περίπτωση, επειδή μιλάμε για 
ανθρώπους και όχι για αριθμούς, να λαμβάνεται υπ’ όψιν και ο ψυχολογικός 
παράγοντας, γιατί οι άνθρωποι που κάνουν αιτήσεις για αναδοχές, πάντα 
ελπίζουν ότι θα είναι μακροχρόνιες ή θα εξελιχθούν σε υιοθεσίες. Επειδή 
ακριβώς οι υιοθεσίες δεν είναι εύκολες να γίνουν, ζητούν να γίνουν ανάδοχοι 
γονείς, ελπίζοντας ότι θα έρθει το επιθυμητό αποτέλεσμα. Δεν τους εξηγούν 
όμως μια σειρά προβλημάτων που υπάρχουν, όπως για παράδειγμα 
περιπτώσεις παιδιών που έχουν δοθεί προς αναδοχή πριν ακόμα κριθεί το 
θέμα της επιμέλειάς τους, με αποτέλεσμα,  αν  υπάρχει  δικαίωση από πλευράς  
του  γονέα τότε  το  παιδί  να φεύγει από  την  αναδοχή. Αυτό είναι  κάτι  που  
το  σύστημα  δεν  ξεκαθαρίζει στους ανθρώπους που είναι υποψήφιοι ανάδοχοι 
γονείς. 

Ταυτόχρονα, η εκτίμηση της σοβαρότητας της ανατροφής ενός παιδιού, που 
έχει τραυματικά βιώματα, είναι  κάτι  δύσκολο  και  χρειάζεται ουσιαστική 
εκπαίδευση. Αλλά το εκπαιδευτικό  πρόγραμμα δημιουργήθηκε χωρίς να 
υπάρχει  επαρκές και καλά εκπαιδευμένο προσωπικό. Παρατηρούμε σήμερα 
τα παιδιά να πηγαίνουν σε ανάδοχες οικογένειες και να επιστρέφονται σε δύο, 
τρεις, τέσσερις μήνες. Ακούμε από γονείς να λένε ότι δεν τους ενημέρωσαν για 
το γεγονός ότι το παιδί είχε τόσα πολλά προβλήματα και δεν μπορούν να τα 
διαχειριστούν. Υπάρχουν παιδιά κακοποιημένα τόσο άσχημα που στο 
διάστημα από την απομάκρυνση από την οικογένεια μέχρι και την αναδοχή δεν 
έχουν δεχτεί καμία υποστήριξη.  

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,  
 
 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

 

 



1. Σκοπεύετε να ενισχύσετε έμπρακτα τον θεσμό της υιοθεσίας και της 
αναδοχής κάτω από  σωστές προϋποθέσεις  και   δεδομένα  για  την  ιδιαίτερη  
κάθε  φορά  περίπτωση  του  προς αναδοχή ή υιοθεσία παιδιού; 

2. Πώς θα παρέμβετε, ώστε να δοθεί άμεσα μία οριστική λύση στην 
αντιμετώπιση του σοβαρότατου προβλήματος στελέχωσης κοινωνικών  
λειτουργών στις  αρμόδιες  υπηρεσίες Δήμων, Περιφερειών και Κέντρων 
Κοινωνικής Πρόνοιας; 

3. Πόσα παιδιά έχει το κάθε ίδρυμα αυτήν τη στιγμή και  σε πόσες αναδοχές 
έχει προχωρήσει καθένα από αυτά; 

 
4. Συμφωνείτε ότι οι εκπαιδεύσεις των υποψηφίων  αναδόχων πρέπει να είναι 
μεγαλύτερης διάρκειας, ώστε αν έχουν άλλες προσδοκίες να  μπορούν να  τις  
διαχειριστούν, ακόμα και  αν  δεν τους έχουν ενημερώσει κατάλληλα; 

 
 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ 

 

 




